



SHIRE OF CHRISTMAS ISLAND PUBLIC NOTICE

10/26

13 March 2026

CHICKEN CONTROL PROGRAM

The Contractor engaged by the Shire to implement a staged program for the control on the number of chickens will be visiting Christmas Island on 23rd March for 1 week.

This Stage 1 visit is to:

Establish a clear understanding of the feral chicken distribution, density, impacts, and priority areas, and development of the proposed management.

Activities may include: - Consultation with key stakeholder representatives - Site inspections and population assessments - Mapping of high-density and high-impact areas - Risk assessments and safety planning. Finalisation of operational plan and scheduling

This will be followed by Stage 2 – Large-Scale Initial Population Reduction (4 Weeks)

Objective: Rapid and humane reduction of the existing feral chicken population in priority and high-density locations using a combination of active control methods, including daily feeding programs at large population sites and the deployment of large-scale trap net systems.

Primary Methodologies include: - Daily feeding at large population locations to condition birds to predictable feeding points, increase congregation density, and improve control efficiency - Deployment of 10 m x 8 m trap net systems, remotely propelled to rapidly enclose flocks, and live culling.

- Targeted culling operations (day and night)
- Use of approved firearms (PCP air rifles)
- Thermal and infrared spotting technology
- Mobile and static operations
- Carcass retrieval and disposal in accordance with regulations
- Ongoing monitoring and reporting
- Final documentation and reporting

Stage 3 will be a Long-Term Reproduction Suppression Implementation (24 Months)

David Price
Chief Executive Officer



圣诞岛郡 公告

10/26

2026 年 3 月 13 日

鸡群数量控制计划

圣诞岛郡聘请的承包商将实施分阶段的鸡群数量控制计划，该承包商将于 3 月 23 日起对圣诞岛进行为期一周的访问。

第一阶段访问旨在：

明确了解野鸡的分布、密度、影响和重点区域，并制定拟议的管理方案。

活动可能包括： - 与主要利益相关者代表进行磋商 - 现场巡查与种群评估 - 绘制高密度和高影响区域地图 - 进行风险评估和安全规划。最终确定实施方案及时间安排

随后将开展第二阶段 – 大规模初步减量（为期4周）

目标： 通过综合运用多种主动控制方法，包括在大型种群地点实施每日喂食计划，以及部署大规模的陷阱网系统，在重点区域和高密度地点快速且人道地减少现有的野鸡数量。

主要方法包括： - 在大型种群聚集地每日投喂，使鸡群习惯于可预测的投喂点，增加聚集密度，并提高控制效率 - 部署10米×8米的陷阱网系统，通过远程驱动迅速围捕鸡群，并进行活体扑杀。

- 针对性扑杀行动（昼夜进行）
- 使用经批准的枪械（PCP气步枪）
- 应用热成像与红外探测技术
- 实施机动与定点相结合的行动方案
- 按照规定回收和处理尸体
- 持续监测与报告
- 最终文件编制和报告

第三阶段将实施长期繁殖抑制计划（为期24个月）

David Price
首席执行官



SHIRE PULAU KRISMAS NOTIS UMUM

10/26

13 Mac 2026

PROGRAM KAWALAN AYAM

Kontraktor yang ditugaskan oleh Shire untuk melaksanakan program berperingkat bagi mengawal bilangan ayam akan melawat Pulau Krismas pada 23 Mac selama 1 minggu.

Lawatan Peringkat 1 ini adalah untuk:

Mewujudkan pemahaman yang jelas tentang pengedaran ayam liar, kepadatan, impak, dan kawasan keutamaan, dan pembangunan pengurusan yang dicadangkan.

Aktiviti-aktiviti mungkin termasuk: - Perundingan dengan wakil pemegang kepentingan utama - Pemeriksaan tapak dan penilaian populasi - Pemetaan kawasan berkepadatan tinggi dan berimpak tinggi - Penilaian risiko dan perancangan keselamatan. Memuktamadkan pelan operasi dan penjadualan

Ini akan diikuti dengan Peringkat 2 - Pengurangan Populasi Permulaan Berskala Besar (4 Minggu)

Objektif: Pengurangan pantas dan berperikemanusiaan populasi ayam liar sedia ada di lokasi keutamaan dan berkepadatan tinggi menggunakan gabungan kaedah kawalan aktif, termasuk program pemakanan harian di tapak populasi besar dan penggunaan sistem jaring perangkap berskala besar.

Metodologi Utama termasuk: - Pemberian makanan harian di lokasi populasi yang besar untuk keadaan burung ke tempat makan yang boleh diramal, meningkatkan kepadatan jemaah, dan meningkatkan kecekapan kawalan - Penggunaan sistem jaring perangkap 10 m x 8 m, digerakkan dari jauh untuk mengepung kawanan dengan cepat, dan pemusnahan hidup.

- Operasi pemusnahan yang disasarkan (siang dan malam)
- Penggunaan senjata api yang diluluskan (senapang udara PCP)
- Teknologi tompok terma dan inframerah
- Operasi mudah alih dan statik
- Pengambilan dan pelupusan bangkai mengikut peraturan
- Pemantauan dan pelaporan berterusan
- Dokumentasi dan pelaporan akhir

Peringkat 3 akan menjadi Pelaksanaan Penindasan Pengeluaran Semula Jangka Panjang (24 Bulan)

David Price
Ketua Pegawai Eksekutif